
 

 

 

                              
 

Protokół nr XXIII/16 
 
nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Działdowo, zwołanej na wniosek Burmistrza Miasta,  

odbytej w dniu 6 grudnia 2016 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem pana Romualda REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady.  

 
 Sesja trwała w godz. 14:30-14:50. 
 
 Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności - 

uczestniczyło 20 radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli:  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta  

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta   

Pan Jakub ZIĘTY - Radca prawny Urzędu Miasta 

Przewodniczący Zarządów Osiedli 
 
Przebieg sesji 

 
Pkt 1 

 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność, po czym powitał uczestników obrad oraz tych wszystkich, którzy oglądają sesję             

za pośrednictwem elektronicznych środków masowego przekazu. 

 

Ad pkt 2 
 
 Zmiany w porządku dziennym sesji: 
 
 Nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad i Rada realizowała porządek              

w brzmieniu przedłożonym przez Burmistrza Miasta, tj.: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2.Zmiany w porządku dziennym sesji.   

3.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych         

i niepublicznych podmiotów oświatowych prowadzonych na terenie Gminy-Miasto Działdowo 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 

4.Zamknięcie sesji. 



 

  

Ad pkt 3 

 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych prowadzonych na terenie Gminy-Miasto 

Działdowo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji: 
 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Projekt uchwały, zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został państwu radnym 

dostarczony w materiałach sesyjnych. 

Państwa radnych informuję, że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki oraz Komisja 

Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały. 

Ewentualne pytania dotyczące projektu uchwały proszę kierować do pani Ewy Ners naczelnik 

Wydziału Edukacji, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. 

Kto z państwa chciałby zabrać głos?   

Pani Ewa Ners, bardzo proszę. 

 
Pani Ewa NERS - naczelnik Wydziału EKS: 

Proszę Państwa! 

W imieniu pana Burmistrza chciałabym zgłosić autopoprawkę w § 11 „Do rozliczenia dotacji  

udzielanych w 2016 roku stosuje się przepisy § 6 uchwały Rady Miasta Działdowo nr – i tu jest 

zmiana – nr XIV/121/15 z dnia 30.11.2015 roku w sprawie ustalania trybu udzielania                      

i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych prowadzonych 

na terenie Gminy-Miasto Działdowo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania             

i wykorzystania dotacji. 

I § 12: Traci moc uchwała Rady Miasta nr - i tu będzie - nr XIV/121/15 z dnia 30.11.2015 roku 

w brzmieniu, jak poprzednio.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Państwo radni otrzymaliście karteczkę z ostatniej strony uchwały.  

 
Pani Ewa NERS - naczelnik Wydziału EKS: 

Przepraszam za tą pomyłkę.  

To jest już czwarta uchwała w sprawie dotacji od 2014 roku. 

Najogólniej państwu powiem, że podstawowa zmiana dotyczy sposobu obliczania dotacji. 

Pojawiło się pojęcie „podstawowa kwota dotacji”. Ta podstawowa kwota dotacji jest wyjaśniona 

w Dzienniku Ustaw z 11 lipca 2016 roku, która dokładnie określa, co należy, jakie zasady             

i jakie kryteria się przyjmuje przy obliczaniu tej podstawowej kwoty dotacji. Ta zmiana wchodzi 



 

  

w życie od 1 stycznia 2017 roku stąd potrzeba zmiany aktualnie obowiązującej uchwały. 

Dziękuję.   

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos?  

Pan radny Odachowski, bardzo proszę. 
 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Burmistrzu! 

Dwie kwestie. 

Zmiana, o której mówi pani naczelnik Ners wynikająca z wprowadzenia pojęcia 

„podstawowej kwoty dotacji” została wprowadzona ustawą z dnia 23 czerwca 2016 roku              

o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw, opublikowana                     

11 lipca 2016 roku. Dzisiaj w trybie nadzwyczajnym, nagłym, zbieramy się, żeby podjąć zmiany 

w obowiązującej uchwale Rady Miasta, a pytam: dlaczego tak późno? Skoro 12 sierpnia         

tego roku była XX sesja Rady Miasta Działdowo, 10 listopada była XXII sesja Rady Miasta 

Działdowo i wreszcie 14 września nadzwyczajna sesja Rady Miasta Działdowo w sprawie 

zmiany uchwały odnośnie ustalania tygodniowego wymiaru zajęć nauczycieli 

niepedagogicznych. A więc trzy sesje, w czasie których moglibyśmy ewentualnie zająć się          

tą uchwałą i nie byłoby potrzeby zwoływania na dzisiaj tej sesji jakby nadzwyczajnej.  

 I druga kwestia już związana z samym projektem uchwały. Przed chwilą pani naczelnik 

wniosła w pana imieniu autopoprawkę, ja chciałbym wrócić do początku jakby tej uchwały. 

Może to wynika z faktu, że pan mecenas Jan Jakub Zięty jest tutaj odpowiedzialny                     

za tą uchwałę, ale w dotychczas przyjmowanych uchwałach przez Radę Miasta nie pisało się 

przy ustawie o samorządzie gminnym: „to jest dziennik urzędowy”, itd., itd. Czy też                  

w przypadku cytowania jakby głównego źródła, w tym przypadku ustawy o systemie oświaty - 

podajemy zwykle rok i kolejne zmiany, nowelizacje bez wyszczególniania pozycja, pozycja, 

pozycja, tylko numery, numery, numery. Co pan mecenas na to? Dziękuję.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Najpierw pan Burmistrz, bo pierwsze pytanie było do pana Burmistrza, bardzo proszę.   

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta:  

Ja myślę, że na pierwsze pytanie zadane przez pana radnego Odachowskiego odpowie naczelnik 

Wydziału Oświaty, pani Ewa Ners i przybliży nam okoliczności powstawania tej uchwały.         

Ja powiem państwu tylko, że nie jesteśmy wyjątkiem. Dzisiaj te uchwały są podejmowane           



 

  

w większości samorządów w naszym województwie, a nawet w Polsce i z mojej wiedzy            

to, Szanowni państwo, była to bardzo trudna uchwała, która może nie tyle wprowadzała 

rewolucję, ale bardzo istotne zmiany i trzeba było się dobrze do tego przygotować. Chociaż        

ja nie gwarantuje państwu, że ta uchwała nie będzie uchylona jeszcze przez organ nadzoru - 

takiej gwarancji państwu nie daję. Państwo wiedzą, że uchwały, które się przygotowuje one 

bardzo często zanim powstaną to poprzedza je cykl szkoleń, na które wyjeżdżają pracownicy 

merytorycznych wydziałów, spotkań, konsultacji. I, proszę państwa, wcześniej nie było takiej 

możliwości. Państwo powinni to zrozumieć: łatwo jest podejmować uchwały, które są powielane 

z lat poprzednich, np. uchwałę o podatkach, ponieważ jest to już pewne doświadczenie. 

Natomiast w tej kwestii szczerze trzeba powiedzieć, że było to coś nowego, co wymagało 

gruntownego przygotowania. 

Pani Ewo, jeśli pani chciałaby coś dodać, to bardzo proszę.   

       
Pani Ewa NERS - naczelnik Wydziału EKS: 

Ja potwierdzę opinię pana Burmistrza: w województwie warmińsko-mazurskim jeszcze nie 

zostały opublikowane takie uchwały. Większość samorządów, z którymi się kontaktujemy, jest  

również na etapie przygotowania. Szkolenia na ten temat, na przykład są teraz -15 grudnia, tak 

późno. Ja kontaktowałam się i z RIO, i z naszym nadzorem, który ma nasze miasto pod swoją 

opieką i oni również mieli z tego tytułu takie informacje, że jeszcze nikt nie przyjął takich 

uchwał. To nie chodzi o to, żeby na kimś się wzorować, ale rzeczywiście uchwała jest 

stosunkowo trudna. Zaczęły teraz się pojawiać takie uchwały w innym zakresie, w innych 

częściach naszego kraju, w warmińsko-mazurskim wszystkie samorządy - jesteśmy w kontakcie 

- są na etapie właśnie przygotowywania tych uchwał. To  tyle na nasze usprawiedliwienie . 

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Pan Burmistrz, proszę 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta:  

Konsultując tą uchwałę dostawaliśmy bardzo wiele sprzecznych i wykluczających się informacji 

stąd też woleliśmy poczekać na szkolenia, na pewne już stanowiska oficjalne w pewnych 

kwestiach i chcieliśmy podjąć tą uchwałę możliwie jak najszybciej. Nie udało się na jednej sesji, 

na drugiej. Ja na ostatniej sesji sygnalizowałem państwu, że będzie potrzeba zwołania sesji 

nadzwyczajnej w tej kwestii. Dziękuję. 

Natomiast na drugie pytanie może pana mecenas. 

 



 

  

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie mecenasie. 

 
Pan Jakub ZIĘTY - Radca prawny Urzędu:  

Proszę Państwa! 

Co do techniki legislacyjnej, to kwestia wymienianych już pozycji, to zależy tylko i wyłączenie 

od danego samorządu. Z reguły w naszych samorządach, które my obsługujemy, staramy się, 

aby były wymienione wszystkie zmiany, które były podejmowane. Natomiast też technika 

legislacyjna dopuszcza „z późniejszymi zmianami„. Takie  uchwały też przechodzą. Jeśli w tym 

zakresie to satysfakcjonuje pana radnego, to chyba bym skończył. 

„Tj.” to jest tekst jednolity, przyjęty w Dzienniku Ustaw z 2016 roku i wszystkie późniejsze 

zmiany odnosimy tylko i wyłącznie do tekstu jednolitego, poprzednich nie ma co wymieniać 

wtedy. 

  
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Jeszcze pan radny Odachowski, bardzo proszę.  

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

Panie Przewodniczący, tu nie chodzi o moją satysfakcję, tylko właśnie o dobrą legislację.           

Ja może podejdę do pana mecenasa i pokażę, o co chodzi, bo być może się nie rozumiemy.      

Panie mecenasie, czy później jak mamy kolejne zmiany, to je po prostu wyszczególniamy bez 

pisania po raz kolejny pozycja, pozycja, pozycja, jeżeli dotyczące tego samego roku? 

 
Pan Jakub ZIĘTY - Radca prawny Urzędu: 

Dobrze. Jak pan radny chce, to tak możemy zrobić. Mi to tam nie przeszkadza.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Proszę bardzo, panie Burmistrzu. 

 
Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta: 

Drodzy Państwo! 

Jak państwo wiedzą, w pewnym momencie odszedł od nas pan Mirosław Antoszewski.            

My zrezygnowaliśmy z zatrudniania kolejnej osoby na umowę o pracę, co jest pokłosiem audytu, 

który został przeprowadzony w 2015 roku. No i, proszę państwa, są różne szkoły: pan 

Antoszewski miał taką szkolę, o której wspomina pan radny Odachowski, czyli nie wymieniał 

wszystkich zmian dodając tylko po tekście jednolitym zapisek - z późniejszymi zmianami. 

Natomiast pan mecenas, pan Jakub jest zwolennikiem tej szkoły, gdzie się dodaje. Ja mam tylko 



 

  

pytanie do pana mecenasa: czy może mieć to wpływ na uchylenie tej uchwały? Bo, jeżeli nie     

to myślę, że dyskusja jest niepotrzebna. Dziękuję.  

 
Pan Jakub ZIĘTY - Radca prawny Urzędu: 

Sposób legislacji zapisu to jest bardziej, tak jak tutaj pan radny mówi, kwestia techniki czy 

języka. Natomiast nie wpływa to w żaden sposób na ważność uchwały. Raczej istotniejsze        

są, z punktu widzenia legislacyjnego, zapisy wewnątrz uchwały i to, aby zgadza się nam 

podstawa prawna w tym zakresie.  

 
Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady: 

Dziękuję bardzo. 

Czyli pozostawiamy tak jak jest w uchwale, tak?  

Pan radny, proszę. 

 
Radny pan Marian ODACHOWSKI: 

To jeszcze tylko jedna kwestia, ostatnia. Panie mecenasie, ponieważ tutaj pańska koleżanka, pani 

Magdalena Rząp przećwiczyła nas na przykładzie jednej z wcześniejszych uchwał. Zapis § 13: 

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia, czy opublikowania?  

 
Pan Jakub ZIĘTY - Radca prawny Urzędu: 

Ogłoszenia. 

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu i Przewodniczący zamknął dyskusję,            

po czym poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

 
20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

Uchwałę nr XXIII/208/16 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 
podmiotów oświatowych prowadzonych na terenie Gminy-Miasto Działdowo oraz trybu              
i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji. 
 

Ad pkt 4 

 
 Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady  

Panie Burmistrzu! Panie i Panowie Radni! Proszę Państwa!  

Ponieważ jest to ostatnia sesja przed Świętami Bożego Narodzenia, w imieniu prezydium Rady, 

chciałbym złożyć Państwu radnym, panu Burmistrzowi, pracownikom Urzędu Miasta                   

i mieszkańcom Działdowa najlepsze życzenia Świąteczne. Życzymy, by nadchodzące Święta 

były radosne, pogodne, pełne wzajemnej serdeczności i życzliwości . 



 

  

Niech osobliwy urok tych Świąt sprawi, że z nadzieją spojrzymy w przyszłość, a ciepło 

świątecznych szczerych życzeń wzmocni wewnętrznie każdego z nas. Dołączamy życzenia 

zdrowia oraz wszelkiej pomyślności . 

Dziękuję bardzo.        

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam XXIII sesję Rady Miasta 

Działdowo. Dziękuję państwu  

 

Protokołowała                                                                                              Przewodniczący Rady 

G. Nadratowska                                                                                            Romuald Remiszewski 

 

                                                                                                         


